

第 20 回応用計量経済学コンファレンスプログラム

主 催：一橋大学経済研究所

共 催：公益財団法人・東京経済研究センター（TCER）

日 時：2025 年 11 月 8 日（土）

発表者の皆様は全日程ご参加ください。すべて日本標準時で表示しています。

会 場：一橋大学経済研究所 3 階大会議室

<https://www.ier.hit-u.ac.jp/Japanese/access/index.html>

討論形式：発表者 25 分，討論者 10 分，フロアディスカッション 10 分

- 10:30~10:35 開会の辞：（ 大学）

第 1 セッション 座長 野口晴子（早稲田大学）

- 10:35 ~ 11:20

E, 発表者：金子周平（UC Santa Barbara） 討論者：重岡仁（東京大学）

“Beyond Cavities: Low-Level Fluoride Exposure in Childhood and the Development of Non-Cognitive Skills”

- 11:20 ~ 12:05

E, 発表者：Thomas Monnier（一橋大学） 討論者：後藤潤（政策研究大学院大学）

“The Informality Trade-Off: Wages and Rural-Urban Migration in South Africa”

- 12:05 ~ 13:05: 昼食

- 13:05 ~ 13:50

E, 報告者：Tim Ruberg（東京大学） 討論者：佐野晋平（神戸大学）

“Characterizing the Returns to STEM: Marginal and Policy-Relevant Treatment Effects”

- 13:50 ~ 14:35

- J, 発表者：金山隼人（早稲田大学） 討論者：奥平寛子（同志社大学）

“Who Bears the Cost? High-Frequency Evidence on Minimum Wage Effects and Amenity Pass-Through in Spot Labor Markets”

- 14:35 ~ 14:50: 休憩

第2セッション 座長 佐々木勝(大阪大学)

- 14:50 ~ 15:35

J, 報告者: 哥丸連太郎(東京大学) 討論者: 今井晋(一橋大学)

“From Reduced to Structural: A New Identification Strategy for Production Functions”

- 15:35 ~ 16:20

J, 報告者: 梅谷隼人(神戸大学) 討論者: 中川万里子(一橋大学)

“Wildfires, Pollution, and Pregnancy Outcomes: Evidence from Lightning Strikes”

- 16:20 ~ 16:35: 休憩

- 16:35 ~ 17:20

E, 報告者: 高橋裕希(Tilburg University) 討論者: 安藤道人(立教大学)

“Does the Gender Ratio at Colleges Affect High School Students’ College Choices?”

- 17:30 ~ 17:45

優秀論文の表彰

閉会のあいさつ

- 18:00 ~ 20:00: 懇親会